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Journal nr.: 

024765-2011 
Sag nr.  171 
 
 
Godkendelse af revisionsregulativ 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse §§ 42 og 45. 
Bekendtgørelse om kommunernes budget og regnskabsvæsen, revision m.v. 
Budget- og regnskabssystem for kommuner afsnit 7.5. 
 

Sagsfremstilling: Det følger af bestemmelserne i styrelseslovens m.v., at Byrådet skal antage en 
sagkyndig revision, og at denne revision skal have adgang til at foretage de 
undersøgelser m.v. den finder nødvendige. De nærmere regler om revisionen 
skal fastsættes i et revisionsregulativ. 
 
I forbindelse med, at kommunen fra 2011 har skiftet revisor, således at det nu 
er BDO, der varetager kommunens revision, skal der i Byrådet vedtages et 
sådant revisionsregulativ. 
 
Økonomi- og Udviklingsafdelingen fremsender forslag til revisionsregulativ. Der 
er tale om et standardregulativ, som er udarbejdet af BDO, og som beskriver 
en række praktiske forhold i forbindelse med revisionens arbejde samt revisio-
nens forpligtelser og adgang til at indhente oplysninger.  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi- og udviklingsafdelingen har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Økonomi- og Udviklingschefen indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet 
anbefaler, at: 

1. Forslag til revisionsregulativ godkendes. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
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Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Forslag til revisionsregulativ 
 

http://www.frederikssund.dk/media(14058,1030).pdf
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Journal nr.: 

032623-2010 
Sag nr.  172 
 
 
Udbuds- og indkøbsstrategi 2012 for 
Frederikssund Kommune 

Lovgrundlag: Kommunestyrelovens § 62 b og c. 
 

Sagsfremstilling: Baggrund 
I henhold til kommunestyrelovens § 62 b skal Byrådet udarbejde en udbuds-
strategi, som indeholder en vurdering af, på hvilke driftsområder udbud på-
tænkes anvendt, og hvordan anvendelsen af udbud kan øges.  
 
Formålet med udbudsstrategiordningen er at skabe en fælles ramme for det 
fremadrettede arbejde med udbud i kommuner og regioner.  
  
Udbudsstrategien: 
Byrådet godkendte på mødet den 15. december 2010 rammerne for udbuds- 
og indkøbsstrategien for den igangværende byrådsperiode 2010 til 2013, for 
budgetåret 2011. 
 
Byrådet godkendte, at strategien revideres hvert år.  
 
I udbuds- og indkøbsstrategien for 2012 er der foretaget redaktionelle rettel-
ser samt præcisering af formålet. 
  
De politiske rammer for strategien  
I økonomiaftalen mellem KL og Regeringen fra 2007 skulle kommunerne i 
2010 samlet set have en IKU (Indikator for KonkurrenceUdsættelse) på 26,5 
%. Frederikssund Kommune havde i 2009 en IKU 25,1 % og i 2010 på 26,2 
%.  
 
IKU målene for henholdsvis 2012 på 30,5% og 2015 på 31,5% er den tidligere 
Regerings hensigtserklæringer og fremgår bl.a. af ”aftale om konkurrencepak-
ken”.  
 
Det har været planerne, at der skulle indledes forhandlinger mellem Regerin-
gen og KL om eventuel fastholdelse af disse mål. 
 
På nuværende tidspunkt vides, at IKU - tallet i Frederikssund Kommune vil 
stige i forhold til følgende emner: 
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1. IKU-tallet for 2010 indeholder kun en 7/12-del af effekten ved udlicitering 
af rengøringsopgaven. IKU-tallet har fuld effekt i 2011. 
 

2. IKU-tallet vil stige i forbindelse med markedsprøvningen af opgaverne 
indenfor Vej og Park. 
 

3. Oprettelse af §60-selskab i samarbejde med Egedal Kommune, vedr. 
hjælpemiddeldepot. 
 

4. Oprettelse af §60-selskab i samarbejde med tre andre kommuner, vedr. 
køkken-området. 

 
KL er på nuværende tidspunkt ikke orienteret om, hvordan den nye Regering 
fremover vil prioritere, i forhold til konkurrenceudsættelse i kommunerne.  
 
Da rammerne for det fremtidige arbejde med konkurrenceudsættelse mellem 
KL og Regeringen er uklart for 2012, foreslås følgende præcisering af formålet 
i Udbuds- og Indkøbsstrategien for 2012: 
 
”Det er en ledelsesmæssig opgave, løbende at tage stilling til eventuel konkur-
renceudsættelse. Områder der betragtes som egnede og områder, hvor der 
forventes mulige økonomiske gevinster vil blive prioriteret. Det vil bl.a. afhæn-
ge af, hvorvidt opgaven kan specificeres, og om opgaven kan udbydes i et 
konkurrencepræget marked med egnede leverandører. Det vil være de enkelte 
fagudvalg, der i givet fald fremsender forslag om konkurrenceudsættelse til 
beslutning i Byrådet. Der skal naturligvis ske inddragelse af MED systemet, 
inden konkret forslag forelægges Byrådet”.  
 
I forbindelse med økonomiaftalen for 2013 vil det i Frederikssund Kommune 
blive vurderet, om eventuelle nye områder for konkurrenceudsættelse, skal 
prioriteres.  
 
Regeringen og KL har som en del af økonomiaftalen for 2012 besluttet, at 
kommunernes økonomi skal effektiviseres yderligere ved, at kommunerne 
indgår en række forpligtende indkøbsaftaler.  Senest i første halvår 2012 skal 
der etableres mindst fire koordinerede og forpligtende indkøbsaftaler på om-
råder, der rummer et stort besparelsespotentiale.  
 
Frederikssund Kommune har tilkendegivet, at kommunen vil tilmelde sig de 
forpligtende indkøbsaftaler under forudsætning af, at aftalen er tilstrækkelig 
dækkende for kommunens behov.  
  
Det økonomiske råderum 
For udbud og indkøb af varer og services, er der i budget 2011 medtaget en 
besparelse på 10 mio. kr., stigende til 11 mio. kr. i budgetterne for 2012 og 
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2013. Besparelsen stiger til 14 mio. kr. i budgetterne for 2014 og 2015. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Ingen 
 

Indstilling: Administrationschefen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler over for Byrå-
det, at:  
  

1. Revideret udbuds- og indkøbsstrategi for 2012, godkendes  
 
 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: 2011 - Udbuds- og indkøbsstrategi_udkast 30-11-2011 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14096,1030).pdf
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Journal nr.: 

021365-2011 
Sag nr.  173 
 
 
Ansøgning om frigivelse af anlægsmid-
ler til Ådalens skole 2012 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog marts 2009 en omlægning af skolestrukturen i Frederikssund 
by. I henhold til Byrådets beslutning, er de to skoler i byens sydlige del - den 
tidligere Åbjergskolen og den tidligere Oppe Sundby skole - fusioneret til én 
skole på to matrikler per 1. august 2011; den i dag fungerende Ådalens skole. 
  
I perioden frem til skoleåret 2014/15 vil der blive arbejdet på at etablere sko-
len på matriklen Kornvænget 4, hvorfor der i Budget 2012-2014 er afsat et 
rådighedsbeløb på ialt 61 mio. kr. til pædagogisk opdatering og kapacitetsud-
videlse af de eksisterende skolebygninger.  
  
I henhold til byggeprojektets tidsplan påbegyndes arbejdet med en arkitet-
ktegnet helhedsplan for skolen primo 2012; mens projektets totalrådgivnings-
proces vil forløbe ultimo 2012. 
  
For en påbegyndelse af projektet primo januar 2012, ansøges hermed om en 
anlægsbevilling på 1,5 mio. kr. finansieret af det i Budget 2012 afsatte rådig-
hedsbeløb til Ådalens skole. 
 

Bevilling: Der søges om en anlægsbevilling på 1,5 mio. kr. til Ådalens skole, finansieret 
af det i Budget 2012-2014 afsatte rådighedsbeløb på i alt 61 mio. kr.  
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller, at Opvækst- og Uddan-
nelsesudvalget anbefaler over for Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Byrådet meddeler en anlægsbevilling på 1,5 mio. kr. til opstart af ar-
bejdet med en helhedsplan for Ådalens skole i januar 2012, finansieret 
af det i Budget 2012-2014 afsatte rådighedsbløb på i alt 61 mio. kr.  
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 28. no-
vember 2011 
Indstilling anbefales. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

024021-2011 
Sag nr.  174 
 
 
I/S Vestforbrænding - ændring af ved-
tægt pr. 1. januar 2012 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I/S Vestforbrænding har ved brev af 9. november 2011 fremsendt anmodning 
om Byrådets godkendelse af ændrede vedtægter for I/S Vestforbrænding. 
  
Det sker i henhold til § 17 i I/S Vestforbrændings nugældende vedtægt frem-
sendes forslag dateret 1. september 2011 med 1 bilag til ændring af I/S Vest-
forbrændings vedtægt. 
  
Forslaget er godkendt af I/S Vestforbrændings bestyrelse på bestyrelsesmøde 
nr. 375 den 7. september 2011. 
  
Baggrund: 
  
I/S Vestforbrændings nugældende vedtægt er fra 1. januar 2007. 
  
I mellemtiden er Rudersdal Kommune udtrådt, og Statsforvaltningen Region 
Hovedstaden har i den forbindelse henstillet, at der foretages nogle yderligere 
ændringer i vedtægten. 
  
Hertil kommer, at i forbindelse med I/S Vestforbrændings køb af transmissi-
onsledningen fra Hillerød til Farum og Værløse vil denne nye aktivitet ikke 
være omfattet af I/S Vestforbrændingens formålsparagraf. 
  
Desuden har Københavns Kommune ændret oplandsgrænserne mellem Ama-
gerforbrænding og I/S Vestforbrænding. 
  
Det er derfor nødvendigt at ændre vedtægten. 
  
Vedtægtsforslaget er udarbejdet inden for I/S Vestforbrændings nuværende 
juridiske rammer, og indeholder alene de helt nødvendige ændringer. 
  
Alle øvrige bestemmelser i vedtægten fra 1. januar 2007 er uændrede. 
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Indholdet i ændringen er: 

• § 2 – Navneændring Frederiksværk-Hundested Kommune til Halsnæs 
Kommune. 

• Alle paragraffer vedr. Rudersdal Kommune. 
• Alle paragraffer vedr. oplandsgrænserne mellem Amagerforbrænding og 

I/S Vestforbrænding. 
• § 3, nyt stk. 2 – formålsparagraffen (som følge af køb af fjernvarmeled-

ningen). 
• § 10, stk. 12, nyt litra g – enighedsbeslutning som følge af ændring af 

formålsparagraffen (§ 3, nyt stk. 2). 
• § 12, stk. 1 og stk. 5 om tjenestemænd (Statsforvaltningens henstilling). 
• § 13, stk. 2 – 3 om regnskabsaflæggelse (foreslås indtil videre opretholdt 

uændret). 
• § 14, stk. 1 – om revisor. 
• §§ 17 – 20, om vedtægtsændring, optagelse af nye interessenter, udtræ-

den, interessentskabets opløsning m.v. (Statsforvaltningen henstilling) 
• Ikrafttrædelsesbestemmelsen. 

 
  
 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi- og udviklingsafdelingen har ingen yderligere bemærkninger til sa-
gen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Teknik-, Miljø- 
og Erhvervsudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Godkende forslaget til vedtægtsændringer for I/S Vestforbrænding.  

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 28. 
november 2011 
Anbefales. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
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Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: vedtægt 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13937,1030).pdf
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Journal nr.: 

024052-2011 
Sag nr.  175 
 
 
Nyt regulativ for erhvervsaffald 

Lovgrundlag: Lov om Miljøbeskyttelse, Affaldsbekendtgørelsen, Regulativ for erhvervsaffald i 
Frederikssund Kommune  

Sagsfremstilling: Som et led i gennemførelsen af den politiske aftale om etablering af en frivillig 
ordning for virksomhedernes adgang til genbrugsstationerne, har Miljøstyrel-
sen ultimo oktober udsendt udkast til ændring af affaldsbekendtgørelsen. Den 
endelig bekendtgørelsestekst forventes først at foreligge en gang i løbet af 
december måned.  

 

Selvom indholdet i den endelige affaldsbekendtgørelse ikke kendes på nuvæ-
rende tidspunkt, er det forvaltningens vurdering, at bekendtgørelsen vil inde-
holde krav om, at kommunerne med virkning fra den 1. januar 2012 har im-
plementeret en betalingsløsning, så kun de virksomheder, der benytter gen-
brugsstationen, skal betale gebyr. 

 

Det er endvidere Affaldskontorets vurdering, at såfremt kommunen ikke har 
implementeret en løsning i overensstemmelse med de kommende regler, kan 
det ikke udelukkes, at det vil være vanskeligt både praktisk og juridisk at op-
kræve gebyrer for virksomhedernes brug af genbrugsstationerne i en eventuel 
overgangsperiode, indtil en løsning er implementeret. 

 

Gennemgang af sagen 

Det er nødvendigt at ændre erhvervsaffaldsregulativet  for, at kommunen i 
2012 lovligt kan opkræve affaldsgebyrer fra virksomheder efter ikrafttrædelse 
af de forventede nye regler om en frivillig tilmeldeordning for virksomhedernes 
brug af genbrugsstationerne.  

 

Den indstillede ændring i erhvervsaffaldsregulativet omfatter kun en konse-
kvensrettelse i den generelle del af regulativet alene med det formål at sikre, 
at bestemmelsen om ”Gebyrer” gør det muligt lovligt at opkræve gebyrer for 
virksomheders adgang til genbrugsstationerne, når de forventede nye regler i 
affaldsbekendtgørelsen træder i kraft. 

 

Såfremt den reviderede affaldsbekendtgørelse ikke indeholder de forventede 
krav om nye betalingsprincipper for virksomheders benyttelse af genbrugssta-
tionerne, vil den foreslåede regulativændring ikke påvirke kommunes mulighed 
for at opkræve efter de nuværende regler. 
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Af tekniske årsager vil der samtidig skulle ske nogle andre forenklinger af re-
gulativteksten, idet teksten i Miljøstyrelsens standardregulativ er blevet forenk-
let på en række punkter, siden vedtagelsen af det nugældende regulativ. In-
gen af disse forenklinger indebærer nogen ændringer for virksomhederne, 
men har som konsekvens, at teksten bliver kortere, og at paragrafnumrene 
ændres. 

  

Der er ikke krav om en høringsperiode, når der som her alene er tale om æn-
dring i regulativets faste del. 

 

 

 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi- og udviklingsafdelingen har ingen yderligere bemærkninger til sa-
gen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik anbefaler, at Teknik-, Miljø- 
og Erhvervsudvalgt anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd, at 

1. Regulativ for erhvervsaffald i Frederikssund Kommune ændres som 
beskrevet i bilaget. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 28. 
november 2011 
Anbefales. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1 til ændring i regulativ for erhvervsaffald 

http://www.frederikssund.dk/media(13938,1030).pdf
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Journal nr.: 

024987-2011 
Sag nr.  176 
 
 
Affaldsgebyrer 2012 - takster for er-
hverv og nedgravet dagrenovation 

Lovgrundlag: Kommunens regulativer for hhv. husholdningsaffald og erhvervsaffald 
 

Sagsfremstilling: Der fremlægges supplerede 2012 affaldstakster for to områder - hhv. er-
hvervsaffaldsgebyrer og gebyrer for nedgravede renovationssystemer. 
 
Erhvervsaffaldsgebyrer: 
 
Affaldstaksterne for 2012 blev godkendt af Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 
den 3. oktober 2011 og efterfølgende vedtaget af Byrådet den 30. november 
2011. Det var varslet, at gebyrerne for erhvervsaffald formentlig skulle ændres 
som følge af en kommende ændring af Affaldsbekendtgørelsen. Gebyrændrin-
gen er forberedt ved en ændring i regulativet for erhvervsaffald, som blev 
behandlet på udvalgets møde den 3. december 2011. Ændringerne skyldes 
først og fremmest, at adgangen for erhverv til genbrugspladserne nu skal væ-
re en frivillig tilmeldeordning. Tilmeldeordningen udformet som en fællesord-
ning i I/S Vestforbrænding med fælles takster i alle VF-kommuner. Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget besluttede den 3. december 2011 at indgå i fælles-
ordningen. Virksomhederne kan vælge at betale pr. besøg eller at købe et 
årsabonnement. Taksten for et besøg med en personbil uden trailer vil blive 
96 kr. ekskl. moms og et årsabonnement komme til at koste 4.800 kr. ekskl. 
moms. Alle takster for de forskellige kategorier af køretøjer kan ses i bilaget 
"Oprettelse af tilmeldeordning - Bilag 1". Bilaget indeholder tillige en nærmere 
gennemgang af tilmeldeordningens opbygning og indhold. 
 
Erhverv skal stadig betale administrationsbidrag, men de kommende ændrin-
ger i affaldsbekendtgørelsen betyder, at antallet af gebyrpligtige virksomheder 
afhænger af den omsætningsgrænse der vedtages af Folketinget. Hvis om-
sætningsgrænsen bliver 300.000 kr. som det fremgår af lovforslaget vil der i 
Frederikssund Kommune være ca.1690 gebyrpligtige virksomheder ud af i alt 
5.216 virksomheder. Hvis nogle af de fritagne virksomheder tilmelder sig gen-
brugspladserne skal de tillige betale administrationsbidrag. Der er i alt budget-
teret med ca. 2075 administrationsbidrag i 2012, hvilket giver en takst på 267 
kr. ekskl. moms. 
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Disse gebyrer skal vedtages med forbehold for at den nye affaldsbekendtgø-
relse vedtages i Folketinget til ikrafttræden 1. januar 2012. 
Nedgravede renovationssystemer: 
 
Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget besluttede den 31. oktober 2011 at indføre 
en ordning for nedgravede beholdere til dagrenovation. Ordningen er beregnet 
for boligforeninger og boligselskaber med større ejendomme. Forvaltningen 
har indhentet priser fra vognmanden og udregnet takster i overensstemmelse 
med udvalgets beslutning. Taksten for 2012 vil være sammensat således: 
 
Fast gebyr pr. år, pr. boligenhed: 354 kr. ekskl. moms. 
Variabelt gebyr pr. år, pr. beholder: 7.800 kr. ekskl. moms. 
 
Efter vedtagelsen offentliggøres gebyrer og takst på kommunens hjemmeside. 
 

Bevilling: Takstvedtagelsen påvirker ikke det vedtagne budget, idet der er tale om en 
omlægning af allerede vedtagne takster. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget- og Analyseafdelingen har ingen yderligere bemærkninger til sagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller til Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget, at anbefale over for Økonomiudvalg og Byråd, at følgende 
supplerende takster for 2012 godkendes: 

1. Virksomheders adgang til genbrugspladserne jf. bilag med forbehold 
for endelig vedtagelse af ny affaldsbekendtgørelse.  

2. Administrationsbidrag for erhverv, 267 kr. ekskl. moms med forbehold 
for endelig vedtagelse af ny affaldsbekendtgørelse.  

3. Nedgravede dagrenovationsbeholdere pr år: 354 kr. pr. boligenhed og 
7800 kr. pr. beholder, begge beløb ekskl. moms. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Onsdag den 14. 
december 2011 
Anbefales. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 14. december 2011 
Anbefales.  
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Oprettelse af tilmeldeordning - Bilag 1 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14105,1030).pdf
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Journal nr.: 

021408-2011 
Sag nr.  177 
 
 
Overtagelse af det regionale Bo- og Be-
skæftigelsestilbud Skibbyhøj 

Lovgrundlag: Lov om social service § 186 
Bekendtgørelse nr. 782 af 6. juli 2006 om overtagelse af aktiver og passiver, 
rettigheder og pligter samt ansatte i regionale tilbud 
 

Sagsfremstilling: Det følger af kommunalreformen, at kommunen har myndigheds-, forsynings- 
og økonomisk ansvar for de sociale tilbud. Flere af disse tilbud er meget speci-
aliserede, og nogle kommuner, herunder Frederikssund, har derfor valgt ikke 
at overtage driftsansvaret for alle sociale tilbud beliggende i kommunen pr. 1. 
januar 2007. 
  
Frederikssund kommune har derimod i tråd med såvel Handicap som Psykia-
triplanerne valgt en proces, hvor kommunen først har valgt at overtage alle 
regionale sociale tilbud på handicapområdet og dernæst de sociale tilbud på 
psykiatriområdet. Processen med overtagelse af de regionale tilbud på handi-
capområdet er tilendebragt og administrationen er nu gået ind i næste fase 
med tilrettelæggelsen af en overtagelse af de sociale tilbud på psykiatriområ-
det. 
  
I den vedtagne Psykiatriplan for 2009-2013 fremgår det, at der skal udarbej-
des et tidsmæssige perspektiv for overtagelse af de regionale tilbud Skibbyhøj 
og Klintegården. 
  
Social, Ældre- og Sundhedsudvalget evaluerede Handicapplanen og Psykiatri-
planen på møde den 6. oktober 2010, hvor udvalget efter høring i Handi-
caprådet besluttede, at administrationen kunne igangsætte processen med 
overtagelse af det regionale Bo & Beskæftigelsestilbud Skibbyhøj med virkning 
fra den 1. januar 2013. 
  
Bo- og Beskæftigelsestilbuddet Skibbyhøj drives efter Servicelovens §§ 103 og 
107, hvorefter kommunen skal tilbyde beskyttet beskæftigelse og midlertidige 
ophold i boformer til personer, som på grund af betydeligt nedsat fysisk eller 
psykisk funktionsevne eller særlige problemer har behov for det. 
  
Skibbyhøj er et rent regionalt tilbud og bygningerne ejes af Region Hovedsta-
den. 
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Målgruppen for botilbuddet Skibbyhøj er fortrinsvis beboere og værksteds-
medarbejdere fra kommuner i Region Hovedstaden. Målgruppen er unge mel-
lem 18 og 30 år med svære psykiske lidelser, der efter indlæggelse på psykia-
trisk afdeling har behov for kortere eller længerevarende ophold i socialpsykia-
trisk regi. 
  
Botilbuddet Skibbyhøj har en pladskapacitet til 23 beboere, heraf 1 beboer, 
som har Frederikssund Kommune som betalingskommune. 
  
Målgruppen for det beskyttede værksted Skibbyhøj er dels et tilbud til egne 
beboere og dels for de eksterne medarbejdere (hjemmeboende), som fortrins-
vis er unge mellem 18 og 40 år med psykiske lidelser, der har brug for at af-
klare, udvikle og/eller vedligeholde deres personlige, sociale og faglige kompe-
tencer i en arbejdsmæssig sammenhæng. 
  
Beskæftigelsestilbuddet på Skibbyhøj har en pladskapacitet på 23 beboere og 
20 eksterne medarbejdere, der alene modtager et dagtilbud om beskæftigelse. 
De 23 borgere ud af ialt 43 borgere på det beskyttede værksted har Frederiks-
sund Kommune som betalingskommune. 
  
Når kommunalbestyrelsen har besluttet at overtage et regionalt tilbud, skal 
Regionsrådet på Kommunalbestyrelsens anmodning udarbejde et udkast til 
aftale mellem Regionsrådet og Kommunalbestyrelsen. 
  
Det følger af aftalen, at kommunen overtager aktiver og passiver, rettigheder 
og pligter samt ansatte, der er knyttet til varetagelsen af tilbudene. 
  
Med formandskab af Social Service, er der i juni måned 2011 nedsat en tvær-
sektoriel arbejdsgruppe med det formål at kvalificere det endelige beslut-
ningsgrundlag. 
  
Arbejdsgruppens samlede notat er vedlagt denne sag som bilag. 
  
I dette notat henleder de enkelte fagområder (Løn og forhandling, teknisk, IT, 
budget og analyse, juridisk enhed og Social Service) på de opmærksomheds-
punkter, der skal iagttages i forbindelse med overtagelsen. 
  
Det fremgår af arbejdsgruppens arbejde, at Bo- og Beskæftigelsestilbuddet 
Skibbyhøj relevant vil kunne bidrage til kommunens øvrige tilbud med viden 
og aktiviteter for borgere med psykiske lidelser og problemstillinger. 
  
De forskellige fagområder repræsenteret i arbejdsgruppen er enige om, at 
overtagelsen af det regionale tilbud Skibbyhøj ikke frembyder udfordringer, 
end forventeligt ved enhver overtagelsesproces. 
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I forbindelse med overtagelse af det regionale tilbud vil der til denne nye op-
gave skulle afsættes administrative ressourcer på konto 06 til at drive tilbud-
det. Regionen har oplyst, at de administrative ressourcer på regionsgården 
udgør 2,0 årsværk, som afholdes af det overhead kommunen indregner i tak-
sterne. De administrative ressourcer, som primært skal tilføres fagområdet 
Social Service med 1,0 årsværk samt den øvrige administration med 1,0 års-
værk, finansieres fuldt ud af de betalende kommuner.   
  
Endvidere er der i forbindelse med overtagelsen estimeret nogle afledte etab-
leringsomkostninger, der tilsvarende finansieres af det provenu, som kommer 
ind fra de betalende kommuner til dækning af overheadsomkostninger. 
 

Bevilling: Ingen  
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse bemærker, at de bevillingsmæssige konsekvenser indar-
bejdes i løbet af 2012 inden endelig vedtagelse af budget 2013.  
 

Indstilling: Socialchefen indstiller, at Social, Ældre- og Sundhedsudvalget anbefaler over-
for Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Frederikssund Kommune anmoder Regionsrådet om at udarbejde afta-
leudkast med henblik på kommunal overtagelse af Bo- og Beskæftigel-
sestilbuddet Skibbyhøj pr. 1. januar 2013  

2. Der i forbindelse med godkendelse af aftaleudkastet i 2012 udarbejdes 
de bevillingsmæssige konsekvenser for 2013, herunder blandt andet 
administrative ressourcer til konto 06 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 30. 
november 2011 
Anbefalet. 
 
Susan Stauersbøl (F) deltog ikke i punktets behandling. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
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Beslutninger: Tiltrådt. 

 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Notat i forbindelse med overtagelse af Skibbyhøj pr. 1.1.2013 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13877,1030).pdf
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Journal nr.: 

009371-2011 
Sag nr.  178 
 
 
Åbningsbalance for § 60 selskab vedrø-
rende hjælpemidler 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I forbindelse med etablering af et fælles hjælpemiddeldepot mellem Frederiks-
sund og Egedal kommuner i et §60-selskab pr. 1. januar 2012, skal der udar-
bejdes en åbningsbalance for interessentskabet.  
  
I åbningsbalancen indgår alle aktiver, der overdrages til det fælles depot, der 
har haft en anskaffelsespris på 50.000 kr. eller mere. Beløbsgrænsen er indar-
bejdet i den vedlagte bilag, der beskriver selskabets regnskabsprincipper. 
  
Aktiverne for det fælles depot består hovedsagligt af kørestole. Egenkapitalen i 
selskabet består af kommunernes indskud af disse aktiver.        
  
Der gælder at §60 selskabet ”Egedal & Frederikssund Kommuners Hjælpemid-
deldepot I/S” er en fælleskommunal virksomhed oprettet efter styrelseslovens 
§ 60, hvorfor regnskaber og åbningsbalance aflægges i henhold til gældende 
lovgivning og efter bestemmelserne i Økonomi- og Indenrigsministeriets Bud-
get- og Regnskabssystem for Kommuner. 
 
Åbningsbalance for det fælles hjælpemiddeldepot er vedlagt som bilag. 
 
Som åbningsbalancen foreligger nu, og med evt. tilgange frem til 31. decem-
ber 2011, kan den godkendes af selskabets revisor. Efter en godkendelse af 
åbningsbalancen af Egedal og Frederikssund Kommuners byråd samt bestyrel-
sen for selskabet vil revisionen kunne påtegne åbningsbalancen endeligt.  
  
I Frederikssund Kommune er på budget 2012 afsat 334.000 kr. til ombygnin-
ger af hjælpemiddeldepotets lokaler. Frederikssund Kommune skal efter aftale 
med Egedal Kommune afholde udgifterne hertil. Ombygningerne vil efterføl-
gende blive indarbejdet i §60 selskabets balance. Ved indgåelse af lejemålet 
skal Frederikssund Kommune deponere ca. 1.666.000 kr., der er indarbejdet i 
budget 2012 som en finansforskydning.  
 

Bevilling: - 
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Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Ældre- og Sundhedschefen indstiller at Social-, Ældre- og Socialudvalget over 
for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Godkende åbningsbalance og regnskabsprincipper for Egedal & Frede-
rikssund Kommuners Hjælpemiddeldepot I/S 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 30. 
november 2011 
Anbefalet. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Åbningsbalance for §60 selskab vedr. hjælpemidler 
Regnskabsprincipper for §60-selskab vedr. hjælpemidler 
  

 

http://www.frederikssund.dk/media(13927,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13928,1030).pdf
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Journal nr.: 

022888-2011 
Sag nr.  179 
 
 
Den store rokade, frigivelse af anlægs-
beløb 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Med budgetvedtagelsen for 2012 er det besluttet at gennemføre "Den store 
rokade". 
  
Indeholdt i rokaden er istandsættelse af Østergården, herunder etablering af 
it, og istandsættelse af 6 boliger i Pavillionen på Tolleruphøj til rehabiliterings-
pladser samt ombygninger på Lundebjerggård. 
  
IKT-afdelingen og kommunale bygninger har vurderet og beregnet istandsæt-
telsens omfang således: 
Istandsættelse af Østergården 3.605.000 kr.   
Etablering af IT på Østergården 250.000 kr.  
Istandsættelse af Pavillionen på Tolleruphøj 100.000 kr.  
Etablering af loftlifte 200.000 kr.  
I alt en udgift på 4.155.000 kr. 
  
Ombygninger til brugerstyrede aktiviteter på Lundebjerggård for 910.000 kr. i 
forbindelse med at visitationen flytter til Østergården og hjælpemiddeldepotet 
flytter til § 60 selskab etableret i samarbejde med Egedal Kommune.  
  
 

Bevilling: Der søges meddelt anlægsbevilling på 4.155.000 kr. til istandsættelse af 
Østergården og Pavillionen på Tolleruphøj, etablering af IT på Østergården og 
indkøb af loftlifte til rehabiliteringspladserne på Tolleruphøj, finansieret af det 
afsatte rådighedsbeløb i 2012 på anlægsprojekt nr. 532097, Den store rokade 
på ældreområdet. Der er i budget 2012 afsat et rådighedsbeløb til anlægspro-
jektet på 4.200.000 kr. i 2012. 
  
Der søges meddelt anlægsbevilling på 910.000 kr. til ombygninger på Lunde-
bjerggård, finansieret af det afsatte rådighedsbeløb i 2012 på anlægsprojekt 
nr. 533010, Lundebjerggård, indretninger. Der er i budget 2012 afsat et rådig-
hedsbeløb til anlægsprojektet på 910.000 kr. i 2012. 
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Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Ældre- og Sundhedschefen indstiller, at Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler at: 

1. Der søges meddelt anlægsbevilling på 4.155.000 kr. til istandsættelse 
af Østergården og Pavillionen på Tolleruphøj, etablering af IT på 
Østergården og indkøb af loftlifte til rehabiliteringspladserne på Tolle-
ruphøj, finansieret af det afsatte rådighedsbeløb i 2012 på anlægspro-
jekt nr. 532097, Den store rokade på ældreområdet.    

2. Der søges meddelt anlægsbevilling på 910.000 kr. til ombygninger på 
Lundebjerggård, finansieret af det afsatte rådighedsbeløb i 2012 på 
anlægsprojekt nr. 533010, Lundebjerggård, indretninger. 

  
 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 30. 
november 2011 
Anbefalet. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

031307-2010 
Sag nr.  180 
 
 
Budget og husleje for kommunalt ejede 
almene boligselskaber på Ældreområ-
det i 2012 

Lovgrundlag: Lov om leje af almene boliger  
 

Sagsfremstilling: Budgetter for de kommunalt ejede almene ældre- og plejeboliger på ældreom-
rådet for 2012 fremlægges hermed til endelig godkendelse. 
 
Budgetteknisk er budgetterne allerede indarbejdet i det af kommunal-
bestyrelsen godkendte budget for 2012. 
 
De kommunalt ejede almene ældre- og plejeboliger omfatter: 

• Omsorgscenter De Tre Ege, Jægerspris 
• Omsorgscenter Nordhøj, Skibby 
• Ældreboliger Nordhøj 2, Skibby 
• Omsorgscenter Tolleruphøj, Frederikssund 
• Ældreboliger, Frederiksborgvej 4, Frederikssund 
• Omsorgscenter Solgården, Slangerup 
• Ældreboliger Solhøjvej, Slangerup 
• Omsorgscenter Pedershave, Frederikssund 

Omsorgscenter De Tre Ege, Omsorgscenter Nordhøj og Ældreboligerne Nord-
høj 2 administreres af boligselskabet DAB. 
 
De øvrige omsorgscentre og ældreboliger administreres i ejendomsafdelingen i 
Byrådssekretariatet. 
 
Aftalen med DAB er opsagt, og kommunens ejendomsafdeling hjemtager op-
gaven med virkning fra 1. januar 2012. 
 
DAB har udarbejdet budgetter for 2012 og meddeler, at:  

• Huslejen på Omsorgscenter De Tre Ege vil stige med 3,03 % dels på 
grund af rentetilpasning af lån, dels på grund af stigning i henlæggel-
serne til planlagt vedligeholdelse. 

• huslejen på Omsorgscenter Nordhøj stiger med 2,18 % dels på grund 
af rentetilpasning af lån, dels på grund af afvikling af underskud fra 
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regnskab 2010 fordelt over 3 år. 
• huslejen i boligerne på Nordhøj 2 fastholdes på 2011-niveau.  

Den kommunale forvaltning har beregnet, at 

• huslejen på Omsorgscenter Tolleruphøj stiger med 1,98 %. 
• huslejen i boligerne på Frederiksborgvej 4 fastholdes på 2011-niveau. 
• huslejen på Omsorgscenter Solgården stiger med 2,11 %. 
• huslejen i boligerne Solhøjvej stiger med 4,74 %. 
• huslejen på Omsorgscenter Pedershave stiger med 2,37 %.  

Alle beboerne har modtaget varsel om huslejerne med virkning fra den 1. ja-
nuar 2012, og der har været afholdt beboermøder, hvor budgetterne er god-
kendt. 
 
For så vidt angår renovationsarbejde på De Tre Ege (rustvand), jfr. Byrådets 
sag nr. 84 af 25. maj 2011 er der med Kommunale Ejendomme som bygherre 
udsendt en plan over arbejdets forløb, som forventes igangsat i februar 2012 
og forventes at vare ca. 36 uger. De økonomiske konsekvenser beregnes først, 
når arbejdet er afsluttet, og der er optaget lån i Kommunekredit til beboernes 
andel. 
 

Bevilling: Udgiftsneutralt 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Ingen 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social- og Ældre- og 
Sundhedsudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Budget og husleje i kommunalt ejede almene ældre- og plejeboliger 
på ældreområdet godkendes. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 30. 

november 2011 
Anbefalet. 
 
Susan Stauersbøl (F) deltog ikke i punktets behandling. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Bilag: 2012 Budget til politisk behandling 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13865,1030).pdf
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Journal nr.: 

014627-2011 
Sag nr.  181 
 
 
Samarbejde med Hillerød, Halsnæs og 
Allerød om madproduktion 

Lovgrundlag: Styrelseslovens § 60 
 

Sagsfremstilling: Sagen er sat til politisk behandling med henblik på at få byrådene i Allerød, 
Frederikssund, Halsnæs og Hillerød kommuner til at godkende vedhæftede 
selskabsdokumenter med henblik at etablere et fælleskommunalt selskab, hvis 
primære formål er levering af madservice på ældreområdet i kommunerne. 

Sagen behandles på de enkelte Byråd med det forbehold, at godkendelse af 
selskabskonstruktionen kun kan ske, såfremt alle fire Byråd godkender sel-
skabsdannelsen og at Tilsynet efterfølgende kan godkende konstruktionen, 
jævnfør Styrelseslovens § 60. 

Ved godkendelse forpligter hvert af de fire Byråd sig til at overholde bestem-
melserne i Interessentskabskontrakten, herunder de økonomiske forpligtelser 
der er forudsat, samt en aftageforpligtelse, der er nærmere beskrevet i leve-
ringsaftalens punkt 3. 

I henhold til budgetaftalerne for 2012 og overslagsårene for Allerød, Frede-
rikssund, Halsnæs og Hillerød Kommuner har budgetforligsparterne i de enkel-
te kommuner godkendt, at der skal arbejdes videre med etableringen af en 
fælleskommunalt madproduktion med udgangspunkt i de køkkenfaciliteter, 
som på nuværende tidspunkt eksisterer i Hillerød Kommune. 

De fire kommuner har herefter nedsat en styregruppe med en underliggende 
projektgruppe, der med hjælp fra Rambøll Management har udarbejdet forslag 
til selskabskonstruktion med tilhørende dokumenter. 

Selskabsdokumenterne er bygget således op, at Interessentskabskontrakten 
danner rammen for selskabet i forhold til den foreslåede opstart den 1. april 
2012. De øvrige dokumenter der indgår i selskabskonstruktion tager derfor 
udgangspunkt i Interessentskabskontrakten. 

Ifølge Interessentskabskontraktens punkt 4 har selskabet til formål at;  

”Selskabet skal producere sund mad med mest mulig økologi i madproduktio-
nen i overensstemmelse med de officielle retningslinjer for madservice til de 
forskellige målgrupper. Selskabet er tilsvarende ansvarlig for en hensigtsmæs-
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sig løsning af udbringningsopgaven. 

Selskabet har som formål at sikre en bæredygtig produktion baseret på en 
tilstrækkelig volumen. Parterne forpligter sig derfor til, at selskabet varetager 
deres samlede madproduktion med afsæt i de ydelser, som er omfattet af 
leveringsaftalerne på tidspunktet for Selskabets etablering. ” 

Udover formålet regulerer Interessentskabskontrakten selskabets forhold, 
herunder Bestyrelsens sammensætning, beslutningskompetencen i selskabets 
økonomiske drift, indgåelse af leveringsaftaler med de enkelte kommuner med 
mere. 

Interessentskabskontrakten er aftalt uopsigelig indtil den 31. marts 2015, 
hvorefter opsigelse i april 2015 kan ske med 11 måneders varsel til afslutning 
den 31. marts 2016. 

Bestyrelsen består af 8 medlemmer, hvoraf hver interessent udpeger to med-
lemmer. De udpegede medlemmer skal være medlem af den pågældende 
kommunes byråd. Bestyrelsen vælger selv sin formand for ét år af gangen. 

Navnet på selskabet foreslås at være Mad til hver Dag I/S. 

Der har i processen været nedsat en arbejdsgruppe vedrørende personalefor-
hold, der har aftalt at afholde et samlet informationsmøde for alle 4 kommu-
ners medarbejdere, således at de kan blive gjort bekendt med alle relevante 
informationer omkring overdragelsen til Mad til hver Dag I/S.  

Ydermere har arbejdsgruppen aftalt at udarbejde et notat, der indeholder alle 
relevante oplysninger om personaleforhold i forbindelse med etableringen af § 
60 selskabet herunder medarbejdernes rettigheder og pligter i forbindelse med 
virksomhedsoverdragelse, oplysning om arbejdstid, information om væsentlig 
vilkårsændring med mere. 

 

Bevilling:  
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Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

De foreløbige skøn for driftsbudgettet i interessentskabet vedlægges. Tallene 
kan ændre sig i forbindelse med udarbejdelsen af en åbningsbalance i § 60 
selskabet. 

Principperne for åbningsbalancen vedlægges ligeledes som bilag. 

Styregruppen lægger op til at selskabet økonomisk arbejder ud fra det over-
ordnede princip om at hvile i sig selv. Der indskydes ikke bygninger og ejen-
dommen og andre materielle anlægsaktiver i selskabet.  

Eksisterende varelagre overføres til selskabet og kapitaliseres i forbindelse 
med udarbejdelsen af åbningsbalancen. Hver kommune forpligter sig til i vi-
dest muligt omfang at nedbringe deres varelagre. 

 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social- Ældre- og 
Sundhedsudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler at: 

1. Godkende etableringen af madproduktionsselskabet Mad til hver dag 
I/S med forbehold for Tilsynets efterfølgende godkendelse. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 30. 
november 2011 
Anbefalet. 
 
Udvalget anbefaler samtidig, at Tina Tving Stauning (A) og Lis Olsen (V) ind-
træder i bestyrelsen. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales med følgende ændring i Interessentskabkontrakten: Punkt 7, 3 af-
snit udgår 
 
"Den årige leje er ved selskabets opstart fastsat til 1.450.000, og reguleres i 
henhold til bestemmelserne i erhvervslejekontrakten" 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
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Beslutninger: Tiltrådt. 

 
Anne-Lise Kuhre (A) blev valgt som suppleant for Tina Tving Stauning (A) og 
Kristian Moberg (V) blev valgt som suppleant for Lis Olsen (V). 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: 1 driftsbudget_til sagsfremsstilling 
1 Forretningsorden_bestyrelsen 
1 Interessentskabskontrakt 
1 Leveringsaftale 
principper for udarb. af åbn.balance, madprodukt. 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13885,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13881,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13884,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13883,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13909,1030).pdf
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Journal nr.: 

022170-2011 
Sag nr.  182 
 
 
Forslag til Kommuneplantillæg nr. 011 
til Kommuneplan 2009-2021 for er-
hvervsområde ved Københavnsvej i 
Slangerup 

Lovgrundlag: Planloven 
 

Sagsfremstilling: Plan- og Udviklingsudvalget besluttede den 2. november 2011 at planlægnin-
gen for etablering af et indendørs legeland på Københavnsvej 19 i Slangerup 
skulle igangsættes. På denne baggrund fremlægges forslag til kommuneplan-
tillæg nr. 011 til Kommuneplan 2009-2021 til godkendelse til offentlig frem-
læggelse. Forslag til Kommuneplantillæg 011 til Kommuneplan 2009-2021 er 
vedlagt som bilag. 
  
Kommuneplantillægget overfører matr.nr. 8dh, Slangerup By, Slangerup, be-
liggende Københavnsvej 19, fra det eksisterende erhvervsområde E 3.4 til et 
nyt rammeområde E 3.5, hvor nye rammebestemmelser giver mulighed for, at 
anvendelsen inden for området blandt andet kan være "publikumsorienterede 
virksomheder inden for forlystelse, sport, motion, fritidsudøvelse og lignende".  
  
Kommuneplantillægget danner således den nødvendige kommuneplanmæssi-
ge baggrund for udarbejdelse af et lokalplanforslag, der supplerer de nuvæ-
rende anvendelsesmuligheder med muligheden for etablering af, for eksempel, 
et indendørs legeland.  
  
Der er foretaget miljøscreening af kommuneplantillægget i henhold til lov om 
miljøvurdering af planer og programmer. Screeningen er vedlagt som bilag.  
  
På baggrund af screeningen er det administrationens vurdering, at kommune-
plantillægget ikke vil medføre væsentlig indvirkning på miljøet i forhold til 
tidligere gældende planlægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en 
egentlig miljøvurdering af kommuneplantillægget. Dette skyldes, at lokalpla-
nen omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljø-
aspekter, som loven omhandler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 
1, nr. 3.  
 

Bevilling:  
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Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og Udvik-
lingsudvalget anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd, at:  

1. Forslag til kommuneplantillæg nr. 011 til Kommuneplan 2009-2021 
fremlægges offentligt i 8 uger i henhold til gældende planlov  

2. Der ikke udføres en egentlig miljøvurdering af kommuneplantillægget.  

  
 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 30. november 
2011 
Anbefales. 
 
Kirsten Weiland (A) deltog ikke i punktets behandling. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Kommuneplantillæg 011 til Kommuneplan 2009-2021 
Miljøscreening (SMV) - screening 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13906,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13898,1030).pdf
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Journal nr.: 

021544-2011 
Sag nr.  183 
 
 
Forslag til lokalplan 049. Erhvervsom-
råde ved Københavnsvej i Slangerup. 

Lovgrundlag: Planloven 
 

Sagsfremstilling: Plan- og Udviklingsudvalget besluttede den 2. november 2011 at planlægnin-
gen for etablering af et indendørs legeland på Københavnsvej 19 i Slangerup 
skulle igangsættes. På denne baggrund fremlægges forslag til lokalplan 049 til 
offentlig fremlæggelse. Forslag til lokalplan 049 for erhvervsområde ved Kø-
benhavnsvej er vedlagt som bilag. 
  
Lokalplanforslagets indhold er dels at opretholde området som et erhvervsom-
råde, hvor der kan udøves mere traditionelle erhverv som værksteds-, hånd-
værks-, engros-, lager-, servicevirksomhed, lettere industri, liberalt erhverv, 
kontor og administration og dels, som noget nyt, at åbne mulighed for at byg-
ningerne kan anvendes til mere publikumsorienterede virksomheder inden for 
forlystelse, sport, motion, fritidsudøvelse og lignende.    
  
Der er foretaget miljøscreening af lokalplanforslaget henhold til lov om miljø-
vurdering af planer og programmer. Screeningen er vedlagt som bilag.  
  
På baggrund af screeningen er det administrationens vurdering, at lokalplan-
forslaget ikke vil medføre væsentlig indvirkning på miljøet i forhold til tidligere 
gældende planlægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en egentlig 
miljøvurdering af kommuneplantillægget. Dette skyldes, at lokalplanen omfat-
ter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, 
som loven omhandler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr. 3.  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og Udvik-

lingsudvalget anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd, at:  

1. Forslag til lokalplan 049 fremlægges offentligt i 8 uger i henhold til 
gældende planlov.  

2. Der ikke udføres en egentlig miljøvurdering af lokalplanforslaget.  

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 30. november 
2011 
Anbefales. 
 
Kirsten Weiland (A) deltog ikke i punktets behandling. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Lokalplanforslag 049 
Miljøscreening (SMV) - screening 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13899,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13898,1030).pdf


 

 
39 / 59 

 
Journal nr.: 

024091-2011 
Sag nr.  184 
 
 
Fornyet planproces for lokalcenter ved 
Holmensvej i Frederikssund. Forslag til 
foroffentlighed. 

Lovgrundlag: Planloven  

Sagsfremstilling: Natur- og miljøklagenævnet har ved skrivelse af 18. november 2011 meddelt, 
at nævnet har truffet afgørelse om at ophæve lokalplan 034 og kommuneplan-
tillæg 001 for et lokalcenter på Holmensvej i Frederikssund. Planerne blev 
vedtaget af Frederikssund Kommune den 1. september 2010.  
  
Naturklagenævnet anfører i sin afgørelse, at kommuneplantillægget og lokal-
planen ikke er i strid med planlovens indholdsmæssige bestemmelser om de-
tailhandel.  
  
De 2 planer ophæves fordi der efter nævnets opfattelse ikke er gennemført 
den korrekte procedure. Det er nævnets vurdering at kommuneplantillæg 001 
medfører en væsentlig ændring af området. Dermed er tillægget ikke omfattet 
af undtagelsen i planlovens § 23 c, stk. 1 om foroffentlighed. Kommuneplantil-
lægget skulle derfor være indledt med en foroffentlighedsfase. Kommuneplan-
tillæg erklæres i konsekvens heraf ugyldigt. Plangrundlaget for lokalplanen 
forsvinder dermed også, da en lokalplan skal være i overensstemmelse med 
kommuneplanen. Natur- og miljøklagenævnets afgørelse vedhæftes dagsor-
denen.       
      
Der er herefter 2 muligheder - enten en retlig eller en fysisk lovliggørelse. En 
retlig lovliggørelse indebærer at planprocesserne gennemføres korrekt star-
tende med foroffentlighed og herefter offentliggørelse af planforslag, høring 
og endelig vedtagelse. En fysisk lovliggørelse indebærer at byggeriet rives 
ned. Byrådet ønsker at planlægningen åbner mulighed for et lokalcenter på 
Holmensvej. Det er således i naturlig forlængelse af Byrådets ønske at igang-
sætte en retlig lovliggørelse. 
  
Det foreslås derfor at der gennemføres en fornyet planproces for at lovliggøre 
lokalcenteret ved Holmensvej. Første skridt er jævnfør Miljø- og naturklage-
nævnets afgørelse at gennemføre en foroffentllighedsfase, hvor Byrådet ind-
kalder idéer og forslag m.v. med henblik på planlægningsarbejdet. Når resulta-
tet af foroffentlighedsfasen foreligger, skal Byrådet vurdere de indkomne idéer 
og forslag og kan på baggrund af denne vurdering igangsætte udarbejdelse af 
kommuneplantillæg og lokalplan.        
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Plan- og Miljøafdelingen har udarbejdet annonce til indkaldelse af idéer og 
forslag, der indstilles til godkendelse, således at der kan igangsættes en for-
nyet planproces, der kan lovliggøre lokalcenteret på Holmensvej  Frederiks-
sund.        
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Plan- og Udvik-
lingsudvalget anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd, at:  

1. Der igangsættes forudgående offentlighedsfase gennem indkaldelse af 
idéer og forslag til det forestående planlægningsarbejde for et lokal-
center ved Holmensvej i Frederikssund.  

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 30. november 
2011 
Anbefales. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A), Poul Henrik Hedeboe (F) og Kenneth Jensen (A) var ikke 
til stede. 
 

Bilag: Afgørelse NMK-33-00190 
Indkaldelse af idéér og forslag til anvendelse af del af erhvervsområde 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13908,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13907,1030).pdf
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Journal nr.: 

007561-2011 
Sag nr.  185 
 
 
Lokalplan 046 - Dagligvarebutik på 
Københavnsvej i Slangerup. Endelig 
vedtagelse. 

Lovgrundlag: Planloven  
 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 31. august 2011, at et forslag til lokalplan 046 for daglig-
varebutik på Københavnsvej i Slangerup skulle fremlægges i offentlig høring i 
8 uger i henhold til gældende lovgivning.  
  
Lokalplanforslaget har nu været offentliggjort i perioden fra 6. september 
2011 til den 3. november 2011. 
  
Der er i offentlighedsperioden indkommet 6 henvendelser vedrørende lokal-
planforslaget, hvoraf 1 er en egentlig indsigelse mod planforslaget. Der er 
udarbejdet en hvidbog, hvor gives et resumé af høringssvarene samt admini-
strationens kommentarer og forslag til beslutning hertil. Hvidbogen vedlægges 
dagsordenen. Der vedlægges desuden bilag med kopi af høringssvarene i de-
res fulde længde samt lokalplanforslag til endelig godkendelse.   
       
Amstrup og Baggesen Entreprise A/S har anmodet om, at punkt 8.4 i lokalpla-
nen ændres, således at der tillades en samlet bygningshøjde på 9,5 meter 
mod de 8,5 meter der er angivet i lokalplanforslaget grundet konstruktive år-
sager. Kommuneplanens rammer for lokalplanlægningen i lokalplanområdet 
åbner mulighed for en bygningshøjde op til 12 meter. Det er administrationens 
vurdering, at den ekstra højde netop på dette sted i Slangerup ikke vil virke 
forkert eller skæmmende, hvorfor anmodningen indstilles efterkommet. 
  
Der er indkommet 3 henvendelser, der giver udtryk for bekymringer dels for 
generende støj fra køle- og ventilationsanlæg og dels om faren for sætnings-
skader på naboejendomme i forbindelse med pilotering af den nye bebyggel-
se.     
  
Med hensyn til faren for sætningsskader kan det oplyses, at funderingen enten 
vil blive udført som rammede eller borede pæle. Ved ramning vil forekomme 
vibrationer. Entreprenøren har oplyst, at vibrationer søges reduceret ved at 
forbore i de øvre lag og ved at anvende en lille faldhøjde på rammebukkens 
hammer for at undgå hård ramning. Hertil kommer, at der inden rammearbej-
derne påbegyndes, opsættes vibrationsmålere på de nærmeste bygninger, så 
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vibrationsniveauet kan overvåges og holdes på et niveau, hvor der ikke kan 
forventes skader. Entreprenøren har desuden oplyst, at de omkringliggende 
bygninger fotoregistreres inden igangsætningen af arbejdet og at der vil blive 
tegnet en all-risk forsikring, der i givet fald vil dække eventuelle skader, hvis 
de alligevel skulle opstå. Der foreslås ingen ændringer i lokalplanen på bag-
grund af henvendelserne.   
  
Med hensyn til bekymringerne om støjgener fra dagligvarebutikkens faste 
installationer såsom køle- og ventilationsanlæg er det forudsat at disse place-
res indendørs i bebyggelsen og at udluftningsrist fra kompressor bliver forsy-
net med nødvendige lydsluser. En udvendig kølekondensator vil blive opstillet 
bag et 1,8 meter højt lydhegn og det forudsættes, at den ikke giver anledning 
til overskridelse af de vejledende støjgrænser. Lokalplanen indeholder dog 
bestemmelser i planens § 13.2 om, at hvis konkrete beregninger af støj skulle 
eftervise en overskridelse, så skal der etableres yderligere støjdæmpende 
foranstaltninger. Det kan desuden oplyses, at der er foretaget særlige bereg-
ninger på lavfrekvent støj mod lægehuset, der viser at denne vil ligge langt 
under den vejledende støjgrænse, når der tages udgangspunkt i planens be-
stemmelser om støjhegn mod denne ejendom. Det er derfor administrationens 
vurdering, at bebyggelsen udformning sammen med lokalplanens bestemmel-
ser sikrer, at der ikke sker overskridelse af grænseværdierne for støj fra butik-
ken. Der foreslås derfor ingen ændringer i lokalplanen på baggrund af hen-
vendelserne.    
  
Foreningen for Bygnings- og Landskabskultur i Frederikssund har meddelt, at 
foreningen ingen kommentarer har.   
  
En enkelt borger gør indsigelse mod lokalplanen, idet han finder det uheldigt 
at placere en ny dagligvarebutik med adgang fra den eksisterende interne 
parkeringsvej til Slangerup Brugsforening, idet vejen efter indsigerens opfat-
telse er en af de mest befærdede skoleveje i Slangerup. Borgeren mener, at 
butikken burde placeres i erhvervsområdet Raasigvangen.  
  
Det er naturligvis rigtigt, at den nye butik vil medføre mere trafik på den eksi-
sterende interne parkeringsvej og at der vil forekomme flere overkørsler af 
stien langs vejen.   
  
Det er dog administrationens vurdering, at en øget parkeringstrafik på 400 
biler fordelt over en åbningstid på 11 timer sammenholdt med trafikmønsteret 
til dagligvarebutikker - som væsentligst ligger uden for de tidspunkter, hvor 
der gåes til og fra skole - ikke udgør noget trafiksikkerhedsmæssigt problem. 
Dette også set i lyset af, at der i lokalplanen er sikret et bilfrit stiforløb gennem 
lokalplanområdet som kan benyttes som alternativ til stien langs den interne 
parkeringsvej.   
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Med hensyn til forslaget til placering af dagligvarebutikken i Raasigvangen skal 
administrationen gøre opmærksom på, at dette ikke er muligt i henhold til 
planlovens bestemmelser om, at nye butikker skal placeres i byernes udpege-
de centerområder.  
  
Der foreslås derfor ingen ændringer i lokalplanen på baggrund af indsigelsen.                
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Fagchefen for Plan og miljø indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget anbefaler 
over for Økonomiudvalget og Byrådet, at:  

1. Højdebestemmelsen i lokalplanens § 8.4 ændres fra 8,5 meter til 9,5 
meter.  

2. Lokalplanforslaget herefter godkendes endeligt.   

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 30. november 
2011 
Anbefales. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A), Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Hvidbog - behandling af høringssvar. Lokalplanforslag 046 
Samlet bilag med henvendelser 
Lokalplan 046 - Forslag til lokalplan til endelig godkendelse 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13895,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13893,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13894,1030).pdf
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Journal nr.: 

011958-2007 
Sag nr.  186 
 
 
Helhedsplanlægning for Vinge - frigi-
velse af midler 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I forbindelse med helhedsplanlægning af Vinge, søges der om frigivelse af 
1.700.000 kr.  
 
Den endelige pris for opgaven er ukendt, og kendes først når tilbudene er 
modtaget. Der er lagt et maks beløb på 1.500.000 kr. ind i udbuddet, hvor 
tilbud herover vil blive afvist. Der er taget højde for denne udgift i rådigheds-
beløbet for 2012, samt yderligere udgifter der måtte forekomme i forbindelse 
med helhedsplanlægningen. Således er der samlet set afsat 2.150.000 kr. til 
rådgivning i 2012 (inkl. uforbrugte midler i 2011). Rammen på 1.500.000 kr. 
kan udvides med nødvendige tillægsopgaver såfremt der måtte være behov 
for dette. De 1.700.000 kr. der søges anlægsbevilling til, skal dække omkost-
ninger til rådgivere, samt øvrige undersøgelser der skønnes nødvendige under 
arbejdet med helhedsplanlægningen. Dette kan f.eks. være geotekniske un-
dersøgelser, for at undersøge jordbundsforholdene og dermed nedsivningsmu-
ligheder samt bebyggelsesmuligheder.  
 

Bevilling: Der søges meddelt anlægsbevilling på 1.700.000 kr. til afholdelse af omkost-
ninger ved helhedsplanlægning finansieret af afsat rådighedsbeløb på anlægs-
projekt nr. 003023 Vinge - Planlægning og projektering 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Fagchefen for Plan og miljø indstiller til økonomiudvalget at anbefale overfor 
Byråd at: 

1. Der meddeles anlægsbevilling på 1.700.000 kr. til afholdelse af om-
kostninger ved helhedsplanlægning finansieret af afsat rådighedsbeløb 
på anlægsprojekt nr. 003023 Vinge - Planlægning og projektering. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 

Økonomiudvalget anbefaler, at der frigives 1.500.000 kr.  
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1 - Udbud redigeret efter PU 
Bilag 2 - Overordnet struktur og proces for Vinge, redigeret efter PU 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14097,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(14098,1030).pdf
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Journal nr.: 

025215-2011 
Sag nr.  187 
 
 
Nationalpark Skjoldungelandet 

Lovgrundlag: Lov nr. 533 af 6. juni 2007 om Nationalparker  
 

Sagsfremstilling: På baggrund af arbejdet i Roskilde og Lejre kommuner med etablering af en 
Nationalpark omkring den sydlige del af Roskilde Fjord, har der været en drøf-
telse mellem borgmesteren i Roskilde, Lejre og Frederikssund kommuner om, 
at Frederikssund evt. skulle tilslutte sig en ansøgning om oprettelse af en Na-
tionalpark omkring den sydlige del af Roskilde Fjord. 
 
Grundlaget for at etablere Nationalparker er, at Folketinget i 2007 vedtog lov-
givning om etablering af nationalparker i Danmark med henblik på i første 
omgang at udpege 5 områder til nationalpark. 
 
Endnu er der imidlertid kun udpeget 3 nationalparker i form af Thy, Mols bjer-
ge og Vadehavet, mens det ikke er lykkedes at afgrænse og udpege Skern Å 
og Kongernes Nordsjælland.  
 
Allerede i 2005 havde kommunerne bag de nuværende Roskilde og Lejre 
kommuner sammen med Roskilde Amt fremsendt forslag til miljøministeren 
om udpegning af en nationalpark i området omkring den sydlige del af Roskil-
de- og Lejre-egnen. Da projektet ikke blev udpeget som en af de første 5 na-
tionalparker, besluttede projektets styregruppe sammen med de nuværende 
Roskilde og Lejre kommuner at søge Feriefonden om støtte til et tre-årigt pi-
lotprojekt kaldet Skjoldungelandet. Ansøgningen blev imødekommet, og 
Skjoldungelandet blev etableret i 2008/2009. 
 
På baggrund af erfaringer fra landets øvrige nationalparker og erfaringer fra 
Skjoldungelandet anbefalede projektets styregruppe i 2010, at der skulle gen-
nemføres et ”profiltjek” på det oprindelige forslag til nationalpark. Processen 
og indholdet i profiltjekket blev godkendt af Roskilde Byråd og Lejre Kommu-
nalbestyrelse i april 2011. 
 
Det omfattede bl.a. udsendelse af et magasin ”Fra Skjoldungeland til National-
park - information, inspiration, debat” samt afholdelse af en række arrange-
menter. Desuden er der en hjemmeside http://www.skjoldungelandet.dk/ som 
har haft ca. 5.000 forskellige besøgende på hjemmesiden. 
 
Området i Roskilde og Lejre omfatter mange lodsejere og der har derfor været 
gennemført en bred høring og møder. På 420 uddelte spørgeskemaer har der 

http://www.skjoldungelandet.dk/
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været 96 % tilslutning til nationalparken og kun 2 % modstand, og der er 
indkommet ca. 100 kommentarer, hvoraf en del vedrører forslag af generel 
karakter. Blandt de indkomne kommentarer er der meget stor tilslutning til 
nationalparksagen og til de anførte visioner og delmål. De indkomne konkrete 
forslag kan alle vurderes ved en eventuel udpegning. Der er ikke nogen alvor-
lige indvendinger mod de formulerede visioner og delmål.  
 
Kommentarerne til afgrænsningen går på, at området bør udvides med flere 
(mere eller mindre) tilgrænsende områder. Der er forslag om udvidelsesområ-
der såvel indenfor som udenfor de to kommuner. Der er dog også kommenta-
rer, der støtter den i magasinet foreslåede afgrænsning. 
 
Styregruppen har undersøgt, om det er hensigtsmæssigt at udvide afgræns-
ningen af nationalparken i forslaget, som nu fremsendes til miljøministeren. 
Styregruppen anbefaler, at den principielle afgræsning fra debathæftet opret-
holdes i forslaget til miljøministeren, men at der gøres opmærksom på, at der i 
starten af en formel udpegningsproces kan tages stilling til forslag til udvidel-
ser af nationalparkområdet. 
 
Frederikssund Kommunes eventuelle deltagelse i Nationalparken: 
I Forbindelse med afgrænsning af Nationalparken er der allerede i materialet 
fra de 2 kommuner forslag om at Eskildsø, som ligger i Frederikssund Kommu-
ne, bør omfattes af Nationalparkudpegningen, og på den baggrund kom der i 
september en henvendelse til Frederikssund en evt. deltagelse i Nationalpark-
udpegningen. 
 
En deltagelse med arealer fra Frederikssund Kommune vil ikke med den aktu-
elle tidshorisont kunne ske på baggrund af en bred høring, så en evt. deltagel-
se må begrænses til at omfatte et begrænset antal arealer, hvor det vil være 
praktisk muligt at gennemføre en dialog direkte med enkelte grundejere.   
 
Udpegningen til Nationalpark indebærer ikke at der pålægges grundejerne nye 
begrænsninger på anvendelsen af deres ejendomme og arealer. 
 
En nationalpark er et kvalitetsstempel for et udpeget stort landskabsområde 
med klare natur- og landskabsværdier af national betydning. Gennem den 
statsligt finansierede lokale nationalparkfond er det overordnede mål at sikre 
bedre natur og at give naturen mere plads. Også kulturhistorien, friluftslivet, 
undervisningen og jordbruget vil nyde godt af nationalparkens indsatser. En 
nationalpark giver befolkningen øget glæde og bevidsthed om landskabets 
kvaliteter, og betegnelsen "Nationalpark" vil give nye muligheder indenfor 
erhvervslivet i bred forstand, herunder i forhold til oplevelsesøkonomi og tu-
risme. 
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Frederikssund Kommune indeholder mange naturområder der har så høj kvali-
tet, at man kunne argumentere for at de bør indgå i en nationalpark. 
 
En nationalpark skal imidlertid være sammenhængende, og udpegningen skal 
desuden ske i dialog og bred enighed med berørte lodsejere. En evt. deltagel-
se med arealer fra Frederikssund kommune vil for at kunne ske på nuværende 
tidspunkt, og for at kunne ske på baggrund af dialog med berørte ejere, skulle 
begrænses i første omgang.  
 
Ud over Eskildsø, som Roskilde og Lejer har peget på, er der umiddelbart op-
lagte områder omkring Selsø Sø, Selsø slot og Østskov. 
 
Ud over at det Naturmæssigt er oplagt, har området den fordel, at der kun er 
to ejere. 
 
Administrationen har været i dialog med Selsø-Lindholm gods, som allerede 
har arealer inden for det foreslåede område i Lejre Kommune, og ejeren har 
tilkendegivet tilslutning til at områderne i Frederikssund Kommune også kan 
indgå i en ansøgning om udpegning til Nationalpark. Tilsvarende har fonden 
som ejer Eskildø allerede tilkendegivet interesse over for projektgruppen bag 
Nationalparken. 
 
Administrationen anbefaler derfor, at Frederikssund Kommune tilslutter sig 
anmodningen om udpegning til Nationalpark, med ønske om at områderne ved 
Eskildsø, Selsø Sø, Selsø Slot og Østskov indgår i en Nationalparkudpegning, 
idet den detaljerede afgrænsning dog skal detailfastlægges med ejerne af 
arealerne. 
 
Den videre proces: 
Hvis forslaget om udpegning indsendes ultimo 2011 kan tilbagemelding fra 
ministeren forventes i første halvdel af 2012. Hvis der er opbakning politisk, 
skal det konkrete forslag igennem en længere høringsproces, og indvielse kan 
tidligst ske sidst i 2013. Nationalparken vil formelt set være en fond ledet af 
en bestyrelse. Det vil blive etableret et nationalparkråd med repræsentanter 
fra alle større interessegrupper, og et mindre sekretariat. 
 
Såfremt området bliver udpeget til nationalpark betyder det ikke indskrænk-
ninger i lodsejeres ejendomsret eller råderet, ligesom der fortsat vil gælde helt 
den samme lovgivning og administrationspraksis såvel indenfor som udenfor 
en nationalparkgrænse. Den eneste forskel er, at der indenfor grænsen kan 
bevilges støtte til naturprojekter mv. efter frivillige aftaler mellem lodsejere og 
nationalparkens bestyrelse. 
 
Byråd / kommunalbestyrelserne i Roskilde og Lejre kommuner gennemfører i 
december en beslutningsproces, hvor man skal tage stilling til: 
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• at magasinet ”Fra Skjoldungeland til Nationalpark” fremsendes til mil-
jøministeren med anmodning om, at der påbegyndes en udpegnings-
proces med henblik på, at det foreslåede område snarest udpeges 
som nationalpark med de visioner og mål, der er angivet i magasinet,  

• at det anføres, at man ikke er afvisende overfor at foretage hurtig 
vurdering af mulighederne for udvidelser eller samarbejder med til-
grænsende værdifulde naturområder, dersom dette ønskes af ministe-
ren, forligskredsen eller en interesseret kommune.  

 
Administrationen anbefaler på den baggrund, at Frederikssund Kommune hen-
vender sig til Miljøministeren med en tilsvarende anmodning om at Frederiks-
sund Kommune også indgår  i Nationalparken, i første omgang med arealerne 
ved Eskildsø, Selsø Sø, Selsø Slot og Østskov.  
  
Udpegning af områderne som nationalpark har ingen budgetmæssige konse-
kvenser, idet udgifterne til nationalparkens etablering, projekter og drift, hvis 
området udpeges som nationalpark, afholdes af staten.  
 
Roskilde og Lejre Kommuner yder dog en årlig finansiering af forarbejdet til 
ansøgning om etablering af Nationalpark med 100.000,- kr. . Det må derfor 
påregnes, at Frederikssund Kommune skal bidrage med et tilsvarende beløb i 
2012. 
 
Dette beløb skønnes at kunne finansieres inden for udvalgets ramme.  
 
Hvis kommunen ønsker det, kan den gennem medfinansiering styrke national-
parkens indsats og projekter, men det er ikke en forudsætning. Også andre 
fonde eller frivillige vil kunne bidrage. Eventuelle forslag om, at kommunen 
medfinansierer projekter i relation til nationalparken vil blive forelagt til kon-
kret beslutning. 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget- og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller over for Økonomi-

udvalg og Byråd, at:  

1. Frederikssund Kommune meddeler Roskilde og Lejre kommuner, at 
Frederikssund Kommune gerne vil tilslutte sig, at området omkring 
den sydlige del af Roskilde Fjord udpeges til Nationalpark, og at Fre-
derikssund Kommune i en første udpegning ønsker at områderne ved 
Eskildsø, Selsø, Selsø Slot og Østskov indgår i udpegningen. 

2. Miljøministeren tilsvarende tilskrives med en støtte til at området om-
kring den sydlige del af Roskilde Fjord udpeges til Nationalpark og, at 
Frederikssund Kommune i den sammenhæng ønsker at områderne 
ved Eskildsø, Selsø Sø, Selsø Slot og Østskov indgår i udpegningen. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Onsdag den 14. 
december 2011 
Indstillingen sat til afstemning: 
 
For stemte 4: Morten Skovgaard (C), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen 
(A), Torben Petterson (A). 
Imod stemte 2: Kristian Moberg (V), Jens Ross Andersen (V) 
 
Anbefales. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 14. december 2011 
Anbefales idet Økonomiudvalget tager endelig stilling til finansiering i forbin-
delse med første budgetkontrol 2012.  
 
Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Skjoldungelandet 
Fra Skjoldungeland til Nationalpark – blev omdelt 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14104,1030).pdf
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Journal nr.: 

012545-2011 
Sag nr.  188 
 
 
Folkeoplysningspolitik 

Lovgrundlag: Folkeoplysningsloven 
 

Sagsfremstilling: Folketinget har den 1. juni 2011 vedtaget ændringer til Folkeoplysningsloven. 
Loven er trådt i kraft den 1. august 2011 med virkning for tilskudsåret 2012.  
Blandt de væsentligste ændringer er følgende: 

• Kommunen skal inden udgangen af 2011 have vedtaget en kommunal 
folkeoplysningspolitik, hvori visse fastlagte emner skal indgå.  

• Kommunen skal sikre brugerindflydelse ved at nedsætte et eller flere 
udvalg med bred inddragelse af den folkeoplysende sektor (var frivil-
ligt under den tidligere lovgivning).  

Frederikssund Kommune har gennemarbejdet lovændringerne og har med det 
eksisterende Folkeoplysningsudvalg som arbejdsgruppe og med inddragelse af 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget gennemført en proces, hvor forslag til folke-
oplysningspolitik har været i offentlig høring og et offentligt dialogmøde har 
været gennemført i oktober måned 2011. 
 
I forbindelse med dette arbejde er diverse retningslinjer for tilskud og anvis-
ninger af lokaler mm. desuden blevet tilrettet, så de harmonerer med den 
ændrede lovgivning. Disse ændringer er alle blevet anbefalet af Folkeoplys-
ningsudvalget og godkendt af Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget. 
  
Forslag til folkeoplysningspolitik fremlægges til Byrådets godkendelse. Forsla-
get indeholder de fastlagte emner og er baseret på det grundliggende funda-
ment, Frederikssund Kommune i forvejen har i kraft af diverse politikker, stra-
tegier, retningslinjer for tilskud mm. 
  
Sammensætningen af Folkeoplysningsudvalget, der indgår under punkt 6 i 
politikken, var i det udsendte høringsmateriale foreslået bibeholdt, men flere 
af de indkomne høringssvar foreslog en ændret sammensætning.  
 
Dette medførte en afstemning om et ændringsforslag på Folkeoplysningsud-
valgets møde den 23. november 2012. Ændringsforslaget, der blev vedtaget, 
medfører en reduktion af udvalgets sammensætning  fra 13 til 7 således at 
udvalget sammensættes af én repræsentant fra hvert område (idræt, voksen-
undervisning, spejder, kultur og handicap) samt to Byrådsmedlemmer mod 
den nuværende sammensætning: tre fra idræt, to fra voksenundervisning, en 
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fra spejder, to fra kultur og en fra handicap samt fire Byrådsmedlemmer. 
  
På mødet den 23. november 2011 stemte Folkeoplysningsudvalget om oven-
stående ændringsforslag, hvilket gav følgende beslutning: 
 
Der blev stemt om forslaget til Folkeoplysningspolitik indeholdende et æn-
dringsforslag til punkt 6:  
For stemte (7): Tommy Fritzen, Emma Nielsen, Verner Larsen, Jette Thaarup, 
Kenneth Jensen (A), Poul Henrik Hedeboe (F), Kristian Moberg (V).  
Imod stemte (6): Annelise Hansen, Lis Lunn, Henrik Kyvsgaard, Ruth Rasmus-
sen, Hans Nordskov, Hanne Kyvsgaard (C).  
 
Folkeoplysningsudvalget indstiller herefter, at Kultur-, Fritid- og Idrætsudval-
get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:  
1. Folkeoplysningspolitikken (bilag 1) godkendes med ændring af punkt 6, 
udvalgets sammensætning, således:  
 
Folkeoplysningsudvalget sammensættes af én repræsentant fra hvert område 
(idræt, voksenundervisning, spejder, kultur og handicap) samt to Byrådsre-
præsentanter - i alt syv personer. Derudover vælges to suppleanter pr. repræ-
sentant.  
  
På mødet den 29. november 2011 stemte Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 
om ændringen, hvilket gav følgende beslutning: 
 
For Folkeoplysningsudvalgets flertalsindstilling til Folkeoplysningspolitik stem-
te: Grethe Olsen (F), Kenneth Jensen (A), Jesper Wittenburg (A), Anne-Lise 
Kuhre (A), Jens Ross Andersen (V) og Lis Olsen (V).  
 
Imod stemte Hanne Kyvsgaard (C) med begrundelsen at hun ønsker det nu-
værende antal medlemmer af Folkeoplysningsudvalget på 13 fastholdt.  
 
Folkeoplysningsudvalgets flertalsindstilling til Folkeoplysningspolitik anbefales 
over for Økonomiudvalg og Byråd.  

  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget- og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Kultur-, Fritid- og idrætsudvalget anbefaler Folkeoplysningsudvalgets flertals-

indstilling til Folkeoplysningspolitik over for Økonomiudvalg og Byråd.  
 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalgets flertalsindstilling sat til afstemning. 
 
For stemte:  
Tina Tving Stauning (A), Ole Find Jensen (A), John Schmidt Andersen (V), 
Poul Henrik Hedeboe (F). 
 
Imod stemte: 
Morten Skovgaard (C). 
 
Anbefales. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Forslaget om at fastholde antallet af medlemmer på 13 blev sat under afstem-
ning: 
 
For stemte 5: Hanne Kyvsgaard (C), Jette Christensen (C), Morten Skovgaard 
(C), Kasper Andersen (O) og Pia Adelsteen (O) 
 
Imod stemte 16: Guri Bjerregaard (A), Jesper Henriksen (A), Jesper Witten-
burg (A), Kenneth Jensen (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Weiland (A), Ole Find 
Jensen  (A), Tina Tving Stauning (A), Torben Petterson (A), Grethe Olsen (F), 
Susan Stauersbøl (F), Anne-Mette Risgaard-Schmidt (V), Jens Ross Andersen  
(V), John Schmidt Andersen (V), Kristian Moberg (V) og Lis Olsen (V) 
 
Forslaget forkastet.  
 
Antallet af medlemmer i Folkeoplysningsudvalget reduceres således til 7. 
 
Den samlede folkeoplysningspolitik herefter tiltrådt, idet folkeoplysningspolitik-
ken evalueres ultimo 2013. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1 - Udkast til Folkeoplysningspolitik - udsendt, revideret 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14064,1030).pdf
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Journal nr.: 

000360-2007 
Sag nr.  189 
 
 
Folkeoplysningsudvalgets styrelsesved-
tægt 

Lovgrundlag: Folkeoplysningsloven. 
 

Sagsfremstilling: Ændringerne i Folkeoplysningsloven medfører at styrelsesvedtægten for Fre-
derikssund Kommunes Folkeoplysningsudvalg skal revideres. 
 
Den nuværende vedtægt har følgende hovedpunkter: 

• Formål og opgaver 
• Sammensætning 
• Valgprocedure 
• Valgperiode 
• Underudvalg 
• Møder 
• Økonomi 
• Beretning 
• Ændringer i vedtægten 
• Ikrafttræden 

Det foreslås, at den nye styrelsesvedtægt får tilknyttet et bilag, der beskriver 
kompetencerne på området, da dette i modsætning til den tidligere lovgivning 
ikke længere er beskrevet i loven, men skal fastlægges af Byrådet. 
  
Udkast til ny styrelsesvedtægt eftersendes til udvalget. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget- og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller over for Folkeoplysningsudvalget, at: 

1. Udvalget anbefaler ny styrelsesvedtægt over for Kultur-, Fritid- og Id-
rætsudvalget. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 23. november 
2011 
Folkeoplysningsudvalget indstiller, at Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget over 
for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 
1. Folkeoplysningsudvalgets styrelsesvedtægt med bilag godkendes efter til-
pasning i henhold til indstillingen om ændring af udvalgets sammensætning.  
2. Valg til Folkeoplysningsudvalget sker ved at de fem interesseområder udpe-
ger repræsentanter og suppleanter efter en demokratisk proces, der inddrager 
alle interessenter på områderne. 
 
Alice Linning og Jan Andersen fraværende. Jette Thaarup og Henrik Kyvsgaard 
deltog som suppleanter. 

 
Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 29. no-
vember 2011 
Anbefales med en enkelt ændring. 
 
I den nye styrelsesvedtægts § 3.1 tilføjes efter alle "godkendte folkeoplysen-
de". 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 7. december 2011 
Anbefales idet Økonomiudvalget foreslår: 
 
at formanden udpeges af Byrådet blandt de to politisk valgte medlemmer af 
Folkeoplysningsudvalget. 
 
Pia Adelsteen Andersen (O) og Kim Rockhill (A) var ikke til stede.  
 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Bilag: Udkast til styrelsesvedtægt for Folkeoplysningsudvalget 2011, revideret KFI 
Gældende styrelsesvedtægt for Folkeoplysningsudvalget 2010 
Udkast til kompetencefordeling for det folkeoplysende område  
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14065,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13978,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13992,1030).pdf
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Journal nr.: 

002149-2011 
Sag nr.  190 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tina Tving Stauning (A) oplyste, at der den 24. januar 2012 er indvielse af 
Lundevej. 
 
Borgmesteren oplyste, at der afholdes afskedsreception for sekretariatschef 
Per B. Søndergaard den 20. december 2011. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

011958-2007 
Sag nr.  191 
 
 
Vinge - udbud af rådgivning for hel-
hedsplanen 

  

  

  

  

  

  

  

Offentlig beslutning: Udbudsmateriale vedr. helhedsplan og masterplan for Vinge blev godkendt. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

013039-2011 
Sag nr.  192 
 
 
Markedsprøvning af relevante områder 
indenfor Vej og Park 

  

  

  

  

  

  

Offentlig beslutning: Tiltrådt.  
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

030512-2010 
Sag nr.  193 
 
 
Kvalitetsrapport for folkeskolen 2010-
2011 - nationale test 

  

  

  

  

  

  

  

Offentlig beslutning: Taget til efterretning. 
 
Anne-Lise Kuhre (A) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 

  

 
 


